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Zápis z 34. schůze představenstva České advokátní komory (ČAK, Komora), 

která se konala ve dnech 13. – 14. ledna 2025 v zasedací síni ČAK, Národní 16, Praha  

 

13. ledna 2025 

PŘÍTOMNI: 

JUDr. Robert Němec, LL.M. 

JUDr. Martin Maisner, Ph.D., MCIArb. 

JUDr. Monika Novotná 

JUDr. Michala Plachká, LL.M. 

JUDr. Ondřej Trubač, Ph.D., LL.M. 

Mgr. Kamil Blažek 

Mgr. Pavel Kroupa 

JUDr. Radim Miketa 

JUDr. Tomáš Sokol 

Mgr. Lukáš Trojan 

JUDr. Michal Žižlavský 

 

 

 

Mgr. Hana Gawlasová 

JUDr. Antonín Mokrý 

JUDr. Karel Brückler 

JUDr. Tomáš Herblich 

JUDr. Bohuslav Sedlatý 

 

JUDr. Petr Čáp 

PhDr. Iva Chaloupková 

 

On-line: 

 

Za regionální zástupce: 

JUDr. Zdeněk Grus 

JUDr. Lenka Vidovičová 

 

 

OMLUVENI:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Předseda zahájil tuto schůzi ve 13.00 hod.  

Poté dal předseda hlasovat o schválení pořadu této schůze představenstva, který byl členům 

a náhradníkům představenstva rozeslán a je též k dispozici na Sharepointu představenstva: 

 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že pořad této schůze představenstva byl schválen. 

Představenstvo dále rozhodlo, že některé body schváleného programu této schůze budou 

projednány v jiném pořadí, než bylo uvedeno v pozvánce.   
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a) Pozastavení výkonu advokacie dle § 9 odst. 2 písm. a) zákona o advokacii  

NEVEŘEJNÁ ČÁST  

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

b) Vyškrtnutí ze seznamu advokátů dle § 8 odst. 1 písm. c) zákona o advokacii  

NEVEŘEJNÁ ČÁST  

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

c) Předběžné pozastavení výkonu správy majetku dle § 56b odst. 2 zákona o advokacii 

NEVEŘEJNÁ ČÁST  

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

d) Pozastavení výkonu advokacie dle 9 odst. 3 písm. a) zákona o advokacii 

NEVEŘEJNÁ ČÁST  

KONEC NEVEŘEJNÉ ČÁSTI 

 

1) Kontrola úkolů z předchozích schůzí představenstva (JUDr. Němec, JUDr. Čáp)  

K bodu 3d) květnové schůze 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory bere informaci o elektronické evidenci 

prohlášení o pravosti podpisů na vědomí a ukládá Odboru vnější a vnitřní legislativy, aby ve 

spolupráci s Odborem hospodářským a organizačním připravil návrh legislativního řešení, 

včetně nákladů na implementaci pro obě zmiňované varianty, přičemž není vyloučena ani 

možnost postupné implementace, tj. nejdříve varianta I při využití Elektronické knihy úschov a 

následně implementace varianty II v novém elektronickém systému.  

Představenstvo žádá Kontrolní radu ČAK o spolupráci na tomto projektu, včetně poskytnutí 

statistických údajů o problémech a pochybeních zjištěných při kontrolách knih o prohlášeních 

o pravosti podpisů. 

Úkol trvá, na věci se průběžně pracuje. 

K bodu 3) zářijové schůze 

Úkol: Představenstvo ukládá Odboru vnější a vnitřní legislativy připravit návrh usnesení sněmu 

upravující pravidla čerpání příspěvku ze sociálního fondu (SF) bývalými zaměstnanci 

a stanovení horní hranice půjčky zaměstnancům ve stejné výši jako u půjček advokátům 

a koncipientům.  
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Úkol trvá. Návrh bude předložen spolu s dalšími návrhy usnesení sněmu. 

Úkol trvá.  

Představenstvo ukládá tajemníkovi, aby ve spolupráci s Odborem hospodářským provedl revizi 

smlouvy o vymáhání pohledávek ČAK a zorganizoval nové výběrové řízení.  

Tajemník ČAK po opatření všech potřebných podkladů navrhne na lednovou schůzi 

představenstva další postup ve věci.  

Tajemník informoval o stavu věci s tím, že doporučuje ještě projednat další postup. 

K bodu 5a) říjnové schůze 

Úkol: Představenstvo dále ukládá JUDr. Radimu Miketovi předložit návrh úpravy 

honorářového řádu na prosincovou schůzi představenstva. 

JUDr. Miketa informoval, že v současné době jsou ještě shromažďovány další podklady, návrh 

úpravy bude předložen po jejich obdržení a vyhodnocení na lednové představenstvo. 

Věc je na programu této schůze pod bodem 5c).    

K bodu 6c) zářijové schůze 

Úkol: Odboru mezinárodních vztahů ČAK (MEZ) se ukládá, aby ve spolupráci s Odborem 

vnějších vztahů ČAK (OVV) informovali advokátní veřejnost o stavu projednávání Úmluvy o 

advokátní profesi. 

Odbor mezinárodních vztahů ČAK ve spolupráci s Odborem vnějších vztahů ČAK budou 

informovat advokátní veřejnost o stavu projednávání Úmluvy o advokátní profesi 

prostřednictvím článku, který bude zveřejněn v Advokátním deníku. 

K bodu 2c) listopadové schůze  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí materiál Termíny přípravy 

9. sněmu ČAK a v něm uvedené termíny. Odboru vnitřní a vnější legislativy se ukládá předložit 

nejpozději na lednové představenstvo návrh případných změn volebního řádu sněmu, jednacího 

řádu sněmu a organizačního řádu, který má být schválen představenstvem v případě přijetí 

novely ZA. 

Úkol trvá. 

Vše je na programu této schůze v části Legislativa.  
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K bodu 5c) listopadové schůze  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory schvaluje Manuál pro nástupce/zástupce 

advokátů, jimž byl pozastaven výkon advokacie, resp. byli vyškrtnuti ze seznamu advokátů. 

Odboru vnější a vnitřní legislativy ČAK se ukládá, aby ve spolupráci s pracovní skupinou 

zvážilo přípravu legislativního návrhu obsahujícího redefinice povinností nástupce/zástupce 

a případné prolomení povinnosti mlčenlivosti v rozsahu nezbytném pro uplatnění práv dědiců. 

Úkol se odkládá na neurčito s ohledem na momentální stav legislativního projednávání novely 

zákona o advokacii. 

K bodu 7a) listopadové schůze:  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory projednalo materiál Setkání zástupců 

spřátelených komor v Praze (podzim 2025), souhlasí s jeho uspořádáním, schvaluje rozpočet 

ve výši 100 000 Kč a ukládá Odboru mezinárodních vztahů ČAK, aby setkání organizačně 

zajistil. 

Úkol je plněn průběžně. Odbor mezinárodních vztahů ČAK zaslal informaci o schválení setkání 

zástupců spřátelených komor v Praze představenstvem ČAK německým zástupcům, kteří toto 

setkání od počátku jeho založení zaštiťují. 

Odbor mezinárodních vztahů ČAK očekává informaci od Mnichovské advokátní komory coby 

hlavního koordinátora těchto setkání ohledně data (září 2025) a témat setkání, které se řeší ve 

spolupráci s ostatními zahraničními advokátními komorami. 

K bodu 7c) listopadové schůze:  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory projednalo část podkladu Evropská legislativa 

ohledně přípravy Zprávy o právním státu za rok 2025. Ukládá Stálé zástupkyni a Odboru 

mezinárodních vztahů ČAK navázat komunikaci s administrátory výborů (VOPOZA) a 

odborných sekcí ČAK pro zaslání podnětů ke zpracování této Zprávy. Administrátorům výborů 

a odborných sekcí ČAK se ukládá předat získané podněty ke zpracování Zprávy Stálé 

zástupkyni a Odboru mezinárodních vztahů ČAK, a to do konce listopadu 2024. 

Úkol je plněn průběžně. Odbor mezinárodních vztahů ČAK a Stálá zástupkyně ČAK v Bruselu 

kontaktovaly administrátory výborů a sekcí ČAK se žádostí o zaslání podnětů ke zpracování 

zprávy o právním státu z výborů a sekcí ČAK, které administrují. 

Mgr. Vojířová informuje, že svůj příspěvek zaslal VOPOZA. Zpráva o právním státu 2025 je 

aktuálně zpracovávána a bude předložena vedení ČAK ke schválení. 

K bodu 8a) listopadové schůze:  

Úkol: Představenstvo České advokátní komory souhlasí s podáním dovolání proti rozsudku 

Městského soudu v Praze č. j. 29 Co 228/2024-312 ze 3. října 2024 (INDOC) a ukládá 

tajemníkovi, aby dovolání ve lhůtě podal. 
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Tajemník ČAK informoval, že dovolání bylo podáno 12. prosince 2024. 

K bodu 6c) prosincové schůze: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí shrnutí činnosti Stálé zástupkyně ČAK 

v Bruselu za listopad 2024 a ukládá Odboru vnějších vztahů ČAK, aby v advokátních médiích 

publikoval rozsudek Evropského soudu pro lidská práva ve věci Nezirić proti Bosně a 

Hercegovině s komentářem. 

Úkol trvá. Odbor vnějších vztahů ČAK se spojil s Odborem mezinárodních vztahů ČAK, který 

ve spolupráci s JUDr. Petrem Svobodou zpracuje rozšířenou verzi rozsudku a zveřejní ji 

v Advokátním deníku během ledna 2025. 

K bodu 6d) prosincové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory souhlasí se zapojením České advokátní komory 

do projektu Stáže pro mladé advokáty u Evropského soudu pro lidská práva za předpokladu, 

že tento projekt získá grant z Evropské komise, a ukládá Odboru mezinárodních vztahů ČAK 

projekt za ČAK organizačně zajistit. 

Úkol trvá. Projekt Stáže pro mladé advokáty u Evropského soudu pro lidská práva s žádostí 

o grant se bude předkládat v březnu 2025.   

K bodu 7a) prosincové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory pověřuje JUDr. Jiřího Nováka pokračováním 

jednání s Vězeňskou službou ohledně sjednocení pravidel pro používání notebooků 

ve věznicích, zároveň ho žádá o přípravu oficiální žádosti, kterou bude předseda ČAK 

adresovat generálnímu řediteli Vězeňské služby.  

Představenstvo pověřuje předsedu, aby vyvolal jednání na Ministerstvu spravedlnosti 

s náměstkem JUDr. Vilémem Anzenbacherem, který má agendu digitalizace justice v gesci, aby 

bylo zajištěno, že provozní potřeby advokátů budou zohledněny a v dostatečném předstihu bude 

umožněno testování navrženého řešení.  

Úkol trvá. 

K bodu 7c) prosincové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory pověřuje Mgr. Pavla Kroupu, aby ve spolupráci 

s Unií administrátorů připravil strategii dalšího postupu ve věci veřejných zakázek 

na poskytování právních služeb.  

Úkol trvá. 

K bodu 7d) prosincové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory souhlasí s udělením záštity a poskytnutím 

finančního příspěvku ve výši 40.000 Kč + DPH 4. ročníku projektu Právničky 
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#PRVNÍCH100LET a ocenění Flamma za rok 2024. Představenstvo ČAK ukládá vedoucí 

Odboru hospodářského a organizačního ČAK, aby tento finanční příspěvek vyřídila po účetní 

stránce a vedoucí Odboru vnějších vztahů ČAK, aby zajistila náležitou prezentaci ČAK 

na projektu a v médiích ČAK. 

Mgr. Sedláčková informovala, že faktura byla schválena a ve splatnosti bude uhrazena. 

K bodu 7e) prosincové schůze: 

Úkol: Představenstvo ČAK ukládá vedoucí Odboru hospodářského a organizačního ČAK, aby 

tento finanční příspěvek vyřídila po účetní stránce a vedoucí Odboru vnějších vztahů ČAK, aby 

zajistila náležitou prezentaci ČAK na této akci v rozsahu vyplývajícím z nabídky partnerství 

ČAK předložené Spolkem českých právníků Všehrd. 

Mgr. Sedláčková informovala, že se v současné době čeká na zaslání smlouvy, poté bude 

finanční příspěvek poskytnut. 

K bodu 7g) prosincové schůze: 

Úkol: Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí žádost JUDr. Karla Havlíčka, 

zakladatele Stálé konference českého práva, ze 4. prosince 2024 a souhlasí s poskytnutím 

finančního příspěvku ve výši 50.000 Kč. 

Mgr. Sedláčková informovala, že smlouva je připravena k podpisu.   

4) Matrika  

4a) Přehled počtu advokátů a advokátních koncipientů ke dni 7.1.2025 

Předseda s odkazem na přehled předložený Odborem matriky ČAK navrhl, aby představenstvo 

přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí přehled Odboru matriky ČAK, z něhož 

se zjišťuje, že ke dni 7.1.2025 bylo v seznamech vedených ČAK zapsáno celkem 12 988 aktivních 

advokátů a 2 472 aktivních advokátních koncipientů. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0  

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 859-01/2025 v navrženém znění. 

5.  Odbor výchovy a vzdělávání (JUDr. Miketa, JUDr. Brückler, Ing. Matoušková)  

5a) Plán regionálních akcí na rok 2025 

JUDr. Radim Miketa předkládá plán regionálních akcí pro rok 2025 včetně rozpočtu jejich 

nákladů. Regionální představitelé sestavili plán regionálních akcí a jejich rozpočet je sestaven 

v souladu se schválenými principy hospodaření regionálních středisek ČAK.  

https://www.prvnich100let.cz/
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Předseda po krátké diskusi  navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení:  

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí plán regionálních akcí ČAK na rok 

2025. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem:  

                      Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 860-01/2025 v navrženém znění. 

5b) Plán celostátních a mezinárodních sportovních akcí na rok 2025 

JUDr. Radim Miketa přednesl plán celostátních a mezinárodních sportovních akcí pro rok 2025, 

včetně jejich plánovaného rozpočtu.  

Na základě připomínek vznesených v rámci diskuse JUDr. Miketa upravil návrh, pokud jde 

o Celorepublikový turnaj v kopané advokátů ČAK a SAK v Praze v září 2025.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení:  

Představenstvo České advokátní komory schvaluje plán celostátních a mezinárodních 

sportovních akcí na rok 2025 ve znění upraveném na této schůzi. 

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 1 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: Předseda konstatoval, že 

představenstvo přijalo usnesení č. 861-01/2025 v navrženém znění. 

5c) Návrh úpravy honorářového řádu 

JUDr. Radim Miketa s odkazem na písemný podkladový materiál zdůvodnil návrh zvýšení 

honorářů za školení advokátních koncipientů a advokátů.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory doporučuje předsedovi, aby přijal novelu 

honorářového řádu dle předloženého návrhu. 

 Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem:  

 Pro: 8 Proti: 1 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 862-01/2025 v navrženém znění. 

5d) Zpráva o vzdělávacích akcích pro advokátní koncipienty a advokáty v Praze a Brně 

v prosinci 2024 

Předseda navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 
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Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu o vzdělávacích akcích pro 

advokátní koncipienty a advokáty v Praze a v Brně v prosinci 2024.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem:  

 Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 863-01/2025 v navrženém znění 

6.  Mezinárodní odbor (MEZ) – (JUDr. Maisner, Mgr. Vojířová) 

6a) Výměnné stáže advokátů – evropský projekt LawyerEx 3 

Představenstvo bere na vědomí předloženou informaci Odboru mezinárodních vztahů ČAK 

a ukládá tomuto odboru, aby ve spolupráci s Odborem vnějších vztahů ČAK zajistil větší 

propagaci projektu v advokátních mediích a na sociálních sítích ČAK. 

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory  souhlasí se zapojením České advokátní komory 

do projektu LAWYEREX 3 za předpokladu, že tento projekt získá grant z Evropské komise, 

a ukládá Odboru mezinárodních vztahů ČAK projekt za ČAK administrativně zajistit. 

 Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem:  

 Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 864-01/2025 v navrženém znění. 

7.  Různé 

7a) Zpráva Mgr. Miroslava Krutiny o činnosti pracovní skupiny pro cizinecké právo 

za roky 2023 a 2024 

Předseda s odkazem na zprávu Mgr. Krutiny navrhuje, aby představenstvo přijalo toto 

usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí zprávu o činnosti skupiny 

pro cizinecké právo za roky 2023 a 2024.  

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem: 

 Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 865-01/2025 v navrženém znění. 
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7b) Seminář u Nejvyššího správního soudu  

Předseda stručně přednesl obsah pozvánky Nejvyššího správního soudu na seminář Advokáti 

a soudci očima těch druhých, který proběhne na NSS 6. února 2025. 

Po diskusi představenstvo rozhodlo, že za Českou advokátní komoru se tohoto semináře 

zúčastní, kromě referujících a moderujících advokátů, JUDr. Plachká, JUDr. Trubač, 

JUDr. Maisner a JUDr. Žižlavský. 

7c) Karlovarské právnické dny – žádost o finanční příspěvek  

Předseda konstatoval, že viceprezident společnosti Karlovarské právnické dny 

JUDr. Vladimír Zoufalý dopisem z 13. prosince 2024 poděkoval za spolupořádání 

XXXI. Konference Karlovarské právnické dny a požádal ČAK o poskytnutí finančního 

příspěvku na další ročník, který se koná ve dnech 12. – 15. června 2025. 

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory souhlasí, aby  Česká advokátní komora  poskytla 

finanční příspěvek ve výši 80.000 Kč na XXXII. konferenci Karlovarské právnické dny ve dnech 

12. - 15. června 2025.   

 Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro: 7 Proti: 1 Zdrželi se: 1 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 866-01/2025 v navrženém znění. 

 7c) Informace regionálních představitelů  

Jednání představenstva se zúčastnil regionální představitel JUDr. Zdeněk Grus, který 

informoval představenstvo o advokátních otázkách v regionu, zejména upozorňuje na pokles 

zájmu o vstup do advokacie z řad absolventů a advokátních koncipientů. Obecně dochází 

k poklesu počtu advokátních koncipientů v regionu a stárnutí advokacie. V souvislosti 

s výstavbou nového justičního paláce v Ústí nad Labem navrhuje, aby se ČAK obrátila 

s oficiálním podnětem na Ministerstvo spravedlnosti a vedení Krajského soudu v Ústí nad 

Labem, aby v justičním paláci byl vyčleněn prostor, který by mohli advokáti užívat pro přípravu 

na jednání, občerstvení, pro uložení osobních věcí apod. Podobná praxe existuje i u jiných 

soudů, například u Okresního soudu ve Vyškově. Zřízení takové místnosti by bylo vhodné i 

z hlediska postavení advokátů v rámci širší justice a rovnosti zbraní se státními zástupci. Dále 

JUDr. Grus navrhuje, aby vedení ČAK podpořilo praxi, aby byl regionální zástupce ČAK zván 

na gremiální poradu na příslušném krajském soudu, zejména v případě, že budou na poradě 

řešeny otázky související s výkonem advokacie, stejně jako je tomu například u krajských 

soudů v Plzni a v Českých Budějovicích.  

Jednání představenstva se dále zúčastnila regionální představitelka pro Střední Moravu 

JUDr. Lenka Vidovičová, která informovala v  zásadě o totožných otázkách. Dále uvedla, 
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že v průběhu let některé soudy omezily či dokonce zrušily zázemí pro ukládání a jednorázové 

zapůjčení talárů pro advokáty. Náhradní taláry jsou tak někde k dispozici pouze  díky inciativě 

regionálních zástupců a ochotě advokátů sídlících v advokátních kancelářích v blízkosti soudů. 

Představenstvo ČAK bere podněty obou regionálních představitelů na vědomí s tím, že se bude 

snažit o vyřešení přednesených problémů.  

7d) Náklady na právní služby a správce daně 

JUDr. Monika Novotná informovala představenstvo o rostoucím počtu případů, kdy správce 

daně odmítá uznat náklad na právní poradenství, aniž by byly klientem doloženy konkrétně 

poskytované právní služby. Zejména k těmto situacím dochází u vyúčtování tzv. měsíčního 

paušálu. 

JUDr. Novotná dává ke zvážení, aby ČAK vstoupila jako osoba zúčastněná do řízení o kasační 

stížnosti v této věci na straně stěžovatele. Dále navrhuje, aby představenstvo vydalo v této věci 

zobecňující stanovisko.  

Představenstvo žádá Sekci pro advokátní právo a Sekci pro právo veřejné, aby zpracovaly 

právní stanovisko ohledně možnosti uplatňování nákladů na právní služby jako výdajů na 

dosažení zajištění a udržení příjmů při současném zachování důvěrnosti vztahu mezi klientem 

a advokátem.  

Předseda poté v 17.10 hod. pondělní jednání ukončil, poděkoval všem za účast a schůzi 

představenstva přerušil do úterních 09.30 hod. 

 

14. ledna 2025 

PŘÍTOMNI: 

JUDr. Robert Němec, LL.M. 

JUDr. Monika Novotná 

JUDr. Michala Plachká, LL.M. 

JUDr. Ondřej Trubač, Ph.D., LL.M. 

Mgr. Kamil Blažek 

Mgr. Pavel Kroupa 

JUDr. Radim Miketa 

Mgr. Lukáš Trojan 

JUDr. Michal Žižlavský 

 

 

JUDr. Antonín Mokrý 

JUDr. Karel Brückler 

JUDr. Tomáš Herblich 

JUDr. Jan Mikš 

JUDr. Bohuslav Sedlatý 

   

 

JUDr. Petr Čáp 

PhDr. Iva Chaloupková 

 

On-line: 

Mgr. Hana Gawlasová 

JUDr. Irena Schejbalová 

 

Za regionální zástupce: 

JUDr. Lenka Vidovičová 

 

OMLUVENI:  

JUDr. Martin Maisner, Ph.D., MCIArb. 

JUDr. Tomáš Sokol  
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Předseda zahájil úterní jednací den této schůze v 9.30 hod. 

2)  Priority  

2a) Sněm 2025 

Tajemník s odkazem na písemný podkladový materiál zpracovaný Odborem vnější a vnitřní 

legislativy ČAK a IT oddělením ČAK informoval o stavu příprav 9. sněmu po stránce technické 

a legislativní. 

Předseda v této souvislosti informoval, že Městský soud v Praze usnesením z 8. října 2024 

zamítl žalobu advokáta Mgr. Petra Němce proti ČAK o určení neplatnosti voleb do orgánů 

ČAK na jejím 8. sněmu. Usnesením z 20. prosince 2024 pak soud pro nezaplacení soudního 

poplatku zastavil řízení o odvolání Mgr. Petra Němce proti usnesení o zamítnutí žaloby. 

Jelikož Městský soud v Praze usnesením z 24. září 2024 zamítl též žalobu advokátky 

JUDr. Kláry Alžběty Samkové, Ph.D. o určení neplatnosti usnesení představenstva ČAK 

o sestavení kandidátních listin na 8. sněm ČAK a v listopadu 2022 Obvodní soud pro Prahu 1 

zastavil pro nedostatek pravomoci soudu řízení o další žalobě JUDr. Samkové, jsou všechna 

soudní řízení o žalobách vztahujících se k 8. sněmu ČAK ukončena.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informace o stavu zajištění on-line 

účasti advokátů na sněmu ČAK a o výsledcích soudních sporů vztahujících se k 8. sněmu ČAK. 

Předseda dal o tomto návrhu hlasovat s tímto výsledkem:  

 Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 867-01/2025 v navrženém znění. 

3) Legislativa  

3a) Digitální stejnopis advokátních ID průkazů  

JUDr. Johan Justoň předložil zprávu, která je součástí podkladových materiálů.  

Předseda poté navrhl, aby představenstvo přijalo toto usnesení: 

Představenstvo České advokátní komory bere na vědomí informaci o digitálním stejnopisu 

identifikačních průkazů advokátů, evropských advokátů a advokátních koncipientů, a ukládá 

Odboru vnější a vnitřní legislativy ČAK a Odboru hospodářskému a organizačnímu ČAK (IT) 

ověřit využitelnost evropské peněženky digitální identity pro potřeby digitálního stejnopisu 

advokátních ID průkazů a připravit vyčíslení nákladů pro variantu II. 
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Předseda dal hlasovat o tomto návrhu s tímto výsledkem:  

 Pro:  7 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Předseda konstatoval, že představenstvo přijalo usnesení č. 868-01/2025 v navrženém znění. 

3b) E-Legislativa – informace ministra vnitra  

Předseda informoval o přípisu ministra vnitra Mgr. Bc. Víta Rakušana z 30. prosince 2024 

k povinnosti využívat od 15. ledna 2025 systém e-Legislativa pro tvorbu některých právních 

aktů vyhlašovaných ve Sbírce zákonů a mezinárodních smluv (e-Sbírka).  

Představenstvo  uložilo Odboru vnitřní a vnější legislativy ČAK a Odboru vnějších vztahů ČAK 

zveřejnit informaci na webu a na sociálních sítích ČAK. 

 

Poté ve 12:00 hod. předseda poděkoval přítomným za účast a schůzi představenstva ukončil.   

 

 

Zapsala: Pavla Dobrá 

 

Správnost zápisu ověřil: JUDr. Petr Čáp, tajemník ČAK 


